
VLADA REPUBLIKE HRVATSKE

ZAPISNIK
sa 6 sjednice Savjetaza ljudska prava odrZane 11. srpnja2023.

Sesta sjednica Savjeta za ljudskaprava (u daljnjem tekstu: Savjet) odrlanaje u utorak, ll.
srpnja 2023. u Banskim dvorima (dvorana 112) s podetkom u 10 sati.

Nazodni dlanovi Savjeta: Anja Simpraga, potpredsjednica Vlade Republike Hrvatske i

predsjednica Savjetaza ljudska prava; Alen Tahiri, univ. spec. pol., ravnatelj Uredaza ljudska
prava i prava nacionalnih manjina Vlade Republike Hrvatske; Nemanja Relii, Ured
potpredsjednice Vlade Republike Hrvatske; Vesna Serepac, Ministarstvo znanosti i

obrazovanja; Mile Horvat, Ministarstvo gospodarstva i odrLivog razvoja; Tamara Jovidii,
Udruga IKS Petrinja.
Nazodni zamjenici dlanova Savjeta: mr.sc. Klaudija Kregar Ore5kovid, [Jred za ljudska prava
ipravanacionalnih manjina Vlade Republike Hrvatske; Vesna Vukovii, Ministarstvo vanjskih
i europskih poslova; Hrvoje hulj, Ministarstvo kulture i medija; Dalibor Juri6, Ministarstvo
unutarnjih poslova; Darija Mari6, [Jred za udruge Vlade Republike Hrvatske; Nikola Zdunic,
Ured za ravnopravnost spolova Vlade Republike Hrvatske.

Ukupno je bilo prisutno 12 od 18 dlanova (ili zamjenika dlanova) Savjeta.

Ispridani dlanovi ili zamjenici dlanova Savjeta: Sonja Zerjav, Ured predsjednika Vtade
Republike Hrvatske; Marija Buba5, Ministarstvo zdravstva; Emir Grbi6, Savez Roma
Republike Hrvatske,,Kali Sara"; Ivan Novosel, Kuda ljudskih prava.

Na sjednici su takoder bile nazodnile: Tena Sirnunovii Einwalter, pudka pravobraniteljica,
Tatjana Vla5i6, zamjenica pudke pravobraniteljice; Janja Pavkovii, lJred pudke
pravobraniteljice; Domagoj Orli6, Ministarstvo prostornog uredenja, graditeljstva i drZavne
imovine; Tatjana Vukobratovid Spasojevii, Ministarstvo prostornog uredenja, graditeljstva i
dri.avne imovine; Danijela Gaube, Ministarstvo pravosuda i uprave; Melita eusek,
Ministarstvo rada, mirovinskog sustava, obitelji i socijalne politike; Ana Krmek, [Jred
zastupnika Republike Hrvatske pred Europskim sudom za ljudska prava; Ivan BlaZevii,
Zaklada Solidarna; Jelena Bori6, Srpsko narodno vije6e; SnjeZana Vasiljevii, Pravni fakultet,
Sveudili5te u Zagrebu; Josipa Bliznac, [Jdruga IKS Petrinja.

Na podetku 6. sjednice Savjeta, gda. Anja Simpraga, potpredsjednica Vlade Republike
Hrvatske i predsjednica Savj eta, pozdravila je sve prisutne te napomenula da Savjet za ljudska
praya ima nove dlanove. Na sjednici Vlade RH odrZanoj 02. lipnja 2023. kao dlan Savjeta
imenovan je drLavni tajnik Ministarstva pravosuda i uprave, gospodin Sanjin Rukavina i
zamjenica ravnatelja Ureda za ljudska prava i prava nacionalnih manjina, gospoda Klaudija
Kregar Ore5kovii. Navela je da je od zadnje sjednice Savjeta, odrZane u travnj v 2023., bilo
viSe aktivnosti odrZanih u podrudju za5ite ljudskih prava. Tako je 15. svibnja 2023. u Ku6i
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Europe odrLana javna prezentacija Nacionalnog plana zaitite i promicanja ljudskih prava i
suzbijanje diskriminacije zarazdoblje do 2027. godine te je zapodeo rad naizradi njegova dva
akcijska plana zarazdoblje od 2024.-2025. godine. U lipnju je odrZan sastanak Radne skupine
za zlo(ine iz mrLnje gdje su predstavljeni podaci o zlodinima iz mrLnje za 2022. godinu. U
lipnju je u Dubrovniku odrZano i prvo plenarno zasjedanje Medunarodnim savezom za sjecanje
na Holokaust (u daljnjem tekstu: IHRA) u okviru predsjedanja Republike Hrvatske na kojoj je
glavna tema bila,,Budutnost sjecanja", dime se nastoji dodatno istaknuti odgovornost svih
dlanica IHRA-e u vremenu kada nas preZivjeli i svjedoci Holokausta postupno napu5taju.
RazumijevanjaHolokaustakljudno jezasjedanje naZrtve genocida i masovnih zlodina. Strudno
znarye na koje nas IHRA potid,e vaLna su za kreiranje javnih politika utemeljenim na

povijesnim dinjenicama kao i rje5avanje suvremenih izazova. ObiljeZavanje sjedanje na
Holokaust, kao i primjereno preno5enja znanja o Holokaustu mladim generacijama, koje ie
Zivjeti u svijetu bez neposrednih svjedoka, nadin je kojim 6emo ojadati i promicati svijest o

Holokaustu diljem svijeta. lJ rujnu 2023. godine slijedi Konferencija o genocidu nad Romima
i drugo plenarno zasjedanje koje 6e se odrLati u studenom u Zagrebu.

Utvrdila je kvorum za odrlavanje sjednice i otvorila sjednicu usvajanjem Dnevnog reda.

Jednoglasno je usvojen predloZeni Dnevni red 6. sjednice:

1. Usvajanje dnevnog reda
2. Usvajanj e Zapisnika s 5. sjednice Savjeta za ljudska prava
3. Informac,je o Nacionalnom planu za5titu i promicanja ljudskih prava i suzbijanje

diskriminacije za razdoblje do 2027. godine i pripadaju6irn akcijskim planovima
4. Saniranje posljedicarazornih potresa koji su pogodili Republiku Hrvatsku u kontekstu

ljudskih prava
5. Razno

Nakon usvajanja Dnevnog reda i zapisnika s. 5. sjednice Savjeta, predsjednica Savjeta, otvorila
je 3.todku dnevnog reda.

Uvodno je istaknula kako su Nacionalni plan za5tite i prornicanja ljudskih prava i suzbijanje
diskriminacije zarazdoblje do 2027. godine (u daljnjem tekstu: NAP) i pratedi akcijski planovi
usvojeni na sjednici Vlade RH u prvom kvartalu 2023. godine, a jedna od zadaca Savjeta je
praienje provedbe tih strateSkih dokumenta, stogaje zamolila ravnatelja Ureda za ljudskapraya
iprava nacionalnih manjina (u daljnjem tekstu: ULJPPNM) Alena Tahirija da izvijesti prisutne
o aktivnostima Ureda po pitanjima provedbe NAP-a i izrade novih akcijskih planova.

Uslijedilo je izlaganje ravnatelja ULJPPNM, gospodina Alena Tahirija, univ. spec. pol. kojije
predstavio aktivnosti poduzete u izradi akcijskih planova za razdoblje 2024.-2025. Radna
skupina za izradu akcijskih planova je osnovana na prijedlog delnika tijela odnosno ravnatelja
Ureda za predstavnike tijela driavne uprave te putem javnog poziva za (lanove organizacija
civilnog druStva i znanstvene zajednice. Radna se skupina sastoji od 39 dlanova, medu kojima
je l0 predstavnika organizacija civilnog dru5tva te predstavnici svih pravobraniteljskih
institucija. Naglasio je da je ovo prvi put da radna skupina ima tako velik broj ukljudenih
predstavnika organizacija civilnog druStva. Pravi sastanak Radne skupine za izradu Nacrta
Akcijskog plana za(tite i promicanja ljudskih prava 2024. - 2025. i izradu Nacrta Akcijskog
plana suzbijanja diskriminacije 2024. -2025. odrianje 13. lipnja 2023. godine u viftualnom
obliku, a na kojem je razraden hodogram izrade akcijskih planova po kojem bi do kraja ove
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godine zavr5ili proces izrade te u prvom kvartalu2024. godine, imali usvojene prate6e akcijske

planove zanarednarazdoblja. Drugi sastanak Radne skupine zaizraduNacrta Akcijskogplana
za5tite i promicanja ljudskih prava 2024. - 2025. i izradu Nacrta Akcijskog plana suzbijanja
diskriminacrje 2024. - 2025. zakazan je za petak 14.07 .2023. kada 6e se predstaviti prvi nacrt
akcijskih planova temeljem prethodno upuienih i zaprimljenih prijedloga dlanova Radne

skupine. Napomenuo je dazasada se sve aktivnosti odvijaju u skladu s hodogramom koji je na

5. sjednici Savjeta za ljudskaprava predstavilazamjenica ravnatelja, gospoda Klaudija Kregar
Ore5kovii.

Ravnatelj ULJPPMN, gospodin Alen Tahiri dodao je daje Nacionalni plan zaltite i promicanja

ljudskih prava i suzbijanje diskriminacije za razdoblje do 2027. godine predstavio i na

Konferenciji na temu "Sirenje LGBTIQ prava u Europi", odrilanoj u Madridu, 5. srpnja 2023.
godine., kojoj je prisustvovao u svojstvu dlana Podskupine za ravnopravnost LGBTIQ osoba.

Kolege iz Europske komisije, dlanovi Radne skupine visoke razine za nediskriminaciju,
jednakostirazliditostizrazili su zadovoljstvo Sto je Republika Hrvatska donijela ovaj strate5ki

dokument te postigla znatan napredak u kontekstu ostvarivanja ljudskih prava, a posebice

LGBTIQ osoba.

Potpredsjednica Vlade RH i predsjednica Savjetazahvalila je ravnatelju ULJPPNM, gospodinu
Alenu Tahiriju naizlaganju te predlolila da se prede na detvrtu todku dnevnog reda - Saniranje
posljedica razornih potresa koji su pogodili Republiku Flrvatsku u kontekstu ljudskih prava.

Razorni potresi koji su u2020. godini pogodili prvo Zagreb i okolicu, a potom podrudje Banije
uzrokovali su nezapam6ene Stete najavnim, privatnim objektima, infrastrukturi, anajtragidnije
je Sto su neki ljudi poginuli, a znatan broj se raselio. Dio na5ih sugradana je bio primoran
preseliti u privatni smjestaj radi svoje sigurnosti. Naglasila je da su nas potresi zadesili u tijeku
pandemije Covid 19, ubrzo nakon toga i rat u Ukrajini, Sto je sve dodatno ote1alo uklanjanje
posljedica potresa. Tijekom ove tri godine mnogo je raspravljano o gradevinskim, financijskim,
sociolo5kim i mnogim drugim aspektima obnove i sanacije nakon razornih potresa. VaZno je
raspraviti i posljedice potresa iz diskursa ljudskih prava,jer ova izvanredna situacija bila je, i
jo5 uvijek je, izazov u ostvarivanju ljudskih prava gradana pogodenih podrudja kroz pitanja
pristupa prava na stanovanje, pravana dom, pristupa uslugama i dobrima, kao Sto su zdravstvo,

obrazovanje, socijalna skrb, Sto su sve postaliizazovizbogposljedica potresa.Uztoje osobiti
izazov bio osigurati ljudska prava ugroZenim skupinama gradana koji se i inade suodavaju s

pote5ko6ama u ostvarivanju svojih ljudskih prava. Usprkos podetnim pote5koiama,
organizirana obnova dobila je zamah i Republika Hrvatska je s 9. lipnjem 2023. iskoristila obje
alokacije sredstava Fonda solidarnosti, kako za zagrebadki tako i za petrinjski potres u iznosu

veiem od milijardu eura. Obnova i radovi i dalje traju itrajat 6e sigurno jo5 neko vrijeme, stoga

ova tema zasluZuje da bude raspravljena na sjednici Savjeta za ljudska prava. Izrazila je
zadovoljstvo Sto sjednici prisustvuju drZavni tajnik Domagoj Orli6 iz Ministarstva prostornog

uredenja, graditeljstva i drLavne imovine i Tatjana Vukobratovid Spasojevil, ravnateljica
Uprave za stambeno zbrinjavanje istog Ministarstva te ih je zamolila da svojim izlaganjem
predstave novitete u postupku obnove potresom pogodenih podrudja.

Dr1avni tajnik Ministarstva prostornog uredenja, graditeljstva i drLavne imovine, gospodin

Domagoj Orli6 je istaknuo da je Republika Hrvatska s krajem lipnja ove godine iskoristila sva

alocirana sredstva iz Fonda solidarnosti u ukupnom iznosu od milijardu i tri milijuna eura

pomoii te je ovom trenu iznos apsorbiranih sredstavanal(syo,jerje iskori5teno 1,45 milijardi
eura, odnosno ukupno je premaSen predvideni alocirani iznos za 45Yo.
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Na temelju tih sredstava ugovoreno je 1330 projekata obnove zgrada javnog sektora i
komunalne i prometne infrastrukture, a ukupna vrijednost projekata je 3,28 milijardi eura.

Kazaoje da je od predvidenih 3,28 milijardi eura, 2,11 milijardi eura predvideno iz Fonda

solidarnosti, do je 1,3 milijarde eura osigurano iz Fonda solidarnosti, a razlika od jedne

milijarde eura bit 6e osigurana sredstvima Nacionalnog plana oporavka i otpornosti i drZavnog
proraduna. Svi radovi zapodeti pnje isteka roka Fonda za solidarnost nastavit 6e se dalje
financirati iz ovih navedenihizvora. Za obnovu privatnih obiteljskih ku6a i stambenihzgrada
izvor financiranje je drilavni proradun. Od podetka 2023. godine, tj. veljade kada je stupio na

snagu novi Zakono obnovi i kadaje nastupilo spajanje provedbenih tijela obnove u jedno tijelo
drilavne uprave (biv5i Sredi5nji drZavni ured za obnovu i stambeno zbrinjavanje nadle1anza
obnovu podrudja gdje je progla5ena prirodna katastrofa i Fond za obnovu podrudja Grada

Zagreba i Krapinsko-zagorske Zupanije spojeni su u jedno nadleZno tijelo Ministarstva
prostornog uredenja, graditeljstva i drZavne imovine) - znadajno je ubrzan postupak obnove jer
je smanjen broj sudionika, skra6enaje procedura i stavljen je poseban naglasak na samoobnovu
u kojoj isplate novdane pomo6i mogude zaprimitiprlje i tijekom radova, odnosno projektiranja,
na zasebni bankovni radun, za razliku od prijaSnjeg rje5enja gdje su isplate i5le nakon
provedenih radova na obnovi.

U kontekstu teme sjednice Savjeta, istaknuo je da je Vlada RH dana 08. velja(:e2023. donijela
Program zbrinjavanja korisnika mobilnih stambenih jedinica za podrudje petrinjskog i
zagrebadkog potresa (dalje u tekstu: Program). U trenutku dono5enja Programa evidentirano je
6258 korisnika mobilnih stambenih jedinica i 2419 mobilnih stambenih jedinica. Od tih
mobilnih stambenih jedinica 297 je evidentirano unutar I 1 kontejnerskih naselja na podrudju
Siska, Petrinje i Gline. Program zbriryavarya korisnika mobilnih stambenih jedinica za

podrudje petrinjskog i zagrebadkog potresa predvidio je 11 ruzliditih modela zbrinjavanja
korisnika mobilnih stambenih jedinica: 1. nekonstrukcijska obnova zgrada, 2. gradnja
zamjenskih obiteljskih ku6&, 3.konstrukcrjska obnova zgrada, 4. samoobnova, 5. gradnja
vi5estambenih zgrada na podrudju Sisadko-moslavadke Lupanije financirane iz Operativnog
programa Konkurentnost i kohezija, 6. stambeno zbriryavanje putem Agencije za pravni
promet i posredovanje nekretninama, T. stambeno zbrinjavanje u nekretninama u vlasni5tvu
Republike Flrvatske, 8. javni poziv za ftnanciranje najamnina, 9. nabava privremenih drvenih
montaZnih kuda visokoenergetske udinkovitosti, 10. gradnja privremenih montaZnih ku6a u
svrhu pro5irenja kapaciteta domova za starije i nemoine, 11. modeli stambenog zbrinjavarya
prema drugim propisima.

Pojasnio je da prva 3 modela, kao najbolje rjeSenje za naie gradane L<roz obnovu njihovih
domova, su obnova obiteljskih kuia iizgradnjazamjenskih obiteljskih kuia te je tu odreden
prioritet za osobe smje5tene u zamjenske mobilne jedinice, gdje su zaprimili 700 zahtjevabez
izradenog strudnog nalaza. Sada su strudni nalazi odradeni i konstatirana su o5te6enja nakon

izvr5enih pregleda.
Naglasio je da je poticanje samoobnove nova mogu6nost koja je predstavljena na javnim
tribinama, koje su radi ve6e dostupnosti informacija objavljene i na You tube kanalu, kao i na

sastancima s upraviteljima vi5estambenih zgrada. Tu je iskazan znatan interes gradana.

Model stambenog zbriryavanja - smje5taj u vi5estambene zgrade koje su financirane iz
Operativnog programa Konkurentnost i kohezija, aradi se o 20 viSestambenih zgrada koje se

grade na potpomognutim podrudjima - u visokoj je fazi dovr5enosti te se zavr5etak radova

odekuje Woz mjesec i pol. Navedeno ukljuduje 8 zgrada u Petrinji s 128 stanova, 4
vi5estambene zgrade u Glini s 52 stana. Rok za stambeno zbrinjavanje osoba iz mobilnih
stambenih jedinicaje 1. studeni, a s 30. kolovoza planira se zbrinjavanje ljudi iz kontejnerskih
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naselja. Navedene zgrade 6e posluZiti za privremeno ili trajno zbrinjavanje, ovisno o statusu

korisnika.
Na raspolaganje za stambeno zbrinjavanje stradalnika potresa su stavljene i dri,avne nekretnine,
todnije stanovi kojima raspolaZe tvrtka DrLavne nekretnine. Radi se o uredenih 137 stanova,

viSe od 100 stanova na podrudju gradaZagreba te samo 7 stanovana podrudju Banovine.
Namjena navedenih stanova je stambeno zbrinjavanje osoba u mobilnih stambenim
jedinicama,ali i ljudi koji Zive u vi5estambenim zgradanra koje dekaju konstrukcijsku obnovu.

Financiranje najamnine je provedeno putem 7 javnih poziva Vlade Republike Fkvatske, od
kojih je zadnli otvoren trajno, bez roka. Najamnina se financira u iznosu 9,3 C po kvadratu, za

35 m2 po jednom dlanu domaiinstva i 10 m2 za svakog sljedeieg dlana, dime je iznos dostatan

za nalamninu u Zagrebu kao i na Banovini. Vlada RH temelj"* odluke sufinancira i reZijske
tro5kove u iznosu od 100 € za prvog dlana domaiinstva i 20 € za svakog dodatnog dlana
ku6anstva.

Jedan od modela stambenog zbrinj avanJa bit ie i drvene montaZne kuie, a trenutno je u tijeku
izgradtyaT4 drvene montaZne kuie ito 62 kude od 45 m'i 1.2 od 35 m2 u neposrednoj blizini
Doma za starije u Glini, dija je obnova takoder pri kraju. Provoditelj obnove je Sisadko-
moslavadka Zupanrja u suradnji s Ministarstvom prostornog uredenja, graditeljstva i drZavne
imovine. Drvene montalne kude bi trebale biti gotove do 1. listopada2}Z3. Naselje u Glini je
nazvano Banovi dvori i plan je da se tu prvo smjeste osobe iz kontejnerskih naselja privremeno,
osobito osobe koje ostvaruju kriterije za smje5taj u Domove za starije osobe, koje, ukoliko ZeIe,

mogu biti i trajno stambeno zbrinute. Dugorodni plan je da nakon Sto prestane potreba za

privremenim stambenim zbriryavanjem, 7 4 drvene morrtalne kuie udu u sastav Doma za starije
u Glini. Po istom modelu, trenutno zapodinje izgradnja 35 ku6a u Sisku, a ve6 je zapodela
izgradnja 57 drvenih montaLnih kuda u Petrinji. Prvi blok sloZenih 6 ku6a je zavr5en te vjeruje
da 6e i naselje u Petrinji biti gotovo s podetkom listopada.

Ministarstvo prostornog uredenja, graditeljstva i drLavne imovine je raspisalo javnu nabavuza
500 drvenih mobilnih ku6a od 25 m2 i 35m2 koje su gotove i postavlj at ce se na lokaciji
dvori5nih kontejnera, ukoliko to korisnici Zele. Na podrudju Siskaje ovih dana zavr5eno idejno-
urbanistidko rje5enje rasporeda tih ku6a. Privremeno naselje mobilnih drvenih kuia ie se

formirati u neposrednoj blizini lokacije na kojoj 6e se graditi 35 kuda zaprivremeno stambeno
zbrinjavanje tj. pro5irenje kapacitetaza Domove za starrle osobe, kao i na podrudju SajmiSta
gdje se trenutno nalazi kontejnersko naselje u Petrinji. Ideja je da se u tim naseljima zbrinu
osobe koje ne ostvaruju pravo na obnovu, osobe koje su na dan potresa bile beskudnici, osobe

koje su u trenutku potresa bile u nekretnini u najmu te u potresu nije o5te6ena nekretnina u

njihovom vlasni5tvu. Takvih osoba je trenutno smjeSteno u kontejnerskim naseljima; u Sisku
40 osoba, 7 osoba u Petrinji i 5 osoba u Glini. Ukupno 52 korisnika, za koje se kontaktiralo
Ministarstvo rada, mirovinskog sustava, obitelji i socijalne politike i nadleZni podrudni zavodi
za soctlalnu skrb. Samo 4 osobe ostvaruju prava po kriterijima socijalne skrbi za smjeStaj u
udomiteljske obitelji, Sto su iste odbile iizrazile Zellu da ostanu u kontejnerskom naselju.

Stambeno zbrinjavanje putem Agencije zapravni promet i posredovanje nekretninama (dalje
u tekstu: APN) i raspisanog javnogpozivazaprodalu nekretnina, u okviru kojeg se planira
otkupiti otprilike 200 nekretnina za koje je ve6 izraden elaborat kao i sudska procjena
vrijednosti te se sada treba zatraZiti suglasnost DrZavnog odvjetni5tva Republike Hrvatske
(dalje u tekstu: DORH) za otkup navedenih nekretnina kao i sklapanje kupoprodajnih ugovora
s vlasnicima. Naglasio je da se sklapanje prvih kupoprodajnih ugovora odekuje u narednim
danima.

5



it. gq. Zakona o obnovi je omogu6io APN-u da kao investitor pokrene projekt izgradnje36

stambenih zgrada na podrudju Sisadko-moslavadke Zupanije: 20 vi5estambenih zgrada na

podrudjuSiska, SuPetrinji,2uTopuskom, l uGlini, l uKutini, l uLekeniku, l uJasenovcu.
To su vi5estambene zgrade prema istom tipskom projektu kao i 20 zgrada financiranih iz
Operativnog programa Konkurentnost i kohezija. Sveukupno 56 zgrada, s 980 stanova bi
trebalo biti zavrSeno sukcesivno od kolovozazazgrade gdje je ved zapodela gradnja te zavr5no

do dvije godine. Temeljem donesenih odluka Vlade RH je obuhvaieno l9 zgrada koje ie se

nalaziti na terenu u vlasni5tvu RH, dok 6e se ostale graditi na zemlji5tu u vlasni5tvu JLRS, ili
na primjer u Lekeniku gdje je zemlji5te u vlasni5tvu Osnovne Skole Lekenik ili u Sisku gdje 6e

dvije zgrade graditi na zemlji5tu u vlasni5tvu Opde bolnice "Dr. Ivo Pedi5i6", te se u tim
sludajevima prvo trebati izvr5iti prijenos vlasni5tva na Republiku Flrvatsku. Na nekim
lokacijamaje potrebno prvo izvr5iti uklanjanje sru5enih objekata, kao u Capra5kim poljanama.
U Sisku je ve6 uklonjenazgradakojaje do potresa bila Dom zadjecu, a na dijoj lokaciji 6e se

graditi 6 vi5estambenih zgrada.
Svakako treba napomenuti i financiranje iz Operativnog programa Konkurentnost i kohezija
za 509 obiteljskih kuia na Banovini i Kordunu, za koje je predvidena rekonstrukcijska i
energetska obnova.

Gospoda Tatjana Vukobratovid Spasojevic izrJprave za stambeno zbrinjavanje, Ministarstva
prostornog uredenj a, graditeljstva i drLavne imovine je napomenula da su ved izgradene

vi5estambene zgrade na putu zaPetrinju i Glinu uzadanimrokovima. Ukupno se gradi 20 vi5e
stambenihzgrada; u Dvoru jedna, u Topuskom dvije, u Gvozdu jedna, u Glini joS tri, zakoje
su sredstva osigurana i trebaju se iskoristiti do kraja ove godine. Uz program izgradnje
vi5estambenih zgrada, gradi se i 55 novih obiteljskih ku6a u drZavnom vlasni5tvu na tom
podrudju i 10 kuia u gradu Novska, zakoje su vei zapodeli radovi, dime ie se poveiati kvaliteta
Zivota osoba koje su do potresa Zivjele u obiteljskim ku6amau dr1avnom vlasniStvu, koje su

nakon rata dovedene u stanje useljivosti, a sada 6e se u potpunosti obnoviti. Napomenula je da

6e gradevinski zamah opisanih radova biti uskoro i vidljiv. Ujedno se na podrudju Karlovadke
Zupanije gradi jedno naselje od 11 obiteljskih kuda s potpuno uredenom infrastrukturom.
Opisani radovi su u tijeku te je istaknula da se nada da ie se do kraja godine iskoristiti
predvidena sredstvaizOperativnog programaKonkurentnost i kohezija. Radovi 6e se nastaviti
financirati iz sredstava drLavnog proraduna.

Ono Sto slijedi je useljavanje ljudi iz kontejnerskih naselja kako bi se smjestili u adekvatniji
smjestaj do izgradr4e, konstrukcije obnove njihovih kuda ili stanova. Ujedno se trajno
zbriqavaju ljudi koji su Zivjeli u stanovima u drZavnom vlasni5tvu, jer se radi o obnovi drZavne
imovine, a privremeno se stambeno zbrinlavaju osobe koje imaju pravo na obnovu sve do
obnove njihove imovine. Treba napomenuti da su Izmjene i dopune Zakona o stambenom
zbrinlavanju na potpomognutim podrudjima trenutno na usvajanju u Hrvatskom saboru, a koji
6e omoguiiti stambeno zbrinjavanje privremeno ili trajno po opisanom nadinu stambenog
zbrinj av anj a stradalnika potre sa.

Predsjednica Savjeta je istaknula da su od prvog dana saniranja posljedica potresa na terenu
ljudi koji su dali izniman doprinos i pomo6, a diji rad traje i danas. Primjer dobre suradnje je
suradnja StoZera civilne zaltite i Koordinacije humanitaraca Sisadko-moslavadke Zupanije.

Ovaj oblik suradnje u kriznim situacijama je primjer koji treba slijediti. Zamolilaje dlanicu
Savjeta za ljudska prava, gospoilu Tamaru Jovidii, ispred Udruge IKS Petrinja kojaje od prvog
danaukljudena u rad saniranja posljedica potresa u Petrinji i koji su nedavno izradili dokumente
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,,Procjena humanitarnih potreba za Sisailw-moslavaiku iupaniju te Interventni plan" da

predstavi nj ihov rad i publikacij e.

Gospoda Tamara Jovidii, Udruga IKS Petrinja, je zahvalila na prilici predstavljanja
publikacije, kao i iznimno vaZnih informacija koje ista sadrZava. Udruga IKS je jedna od

dlanica Koordinacije humanitaraca koji broji preko 30 organizacija na samo s Banije, ve1 iz

cijele [hvatske, a koja je dala iznimno visok doprinos u procesu oporavka nakon potresa.

Udruga IKS je l<roz projekt financiran od Europskog socijalnog fonda izradila publikacije
Procjena humanitarnih potreba Sisaiko-moslavaike iupanije i Humanitarno interventni plan.
Radi se o dva vaLna dokumenta koji daju uvid u realne potrebe stanovni5tva. U provedbi

terenske procjene humanitarnih potreba sudjelovali su volonteri iz ADRA Flrvatska, SKAC
Osijek, SKAC Split, Gradskog dru5tvo Crvenog l<riZa Sisak i Udruge IKS. Naglasila je da su

svi pokazatelji vidljivi u dokumentima te je zarnolila dlanove Savjeta za ljudska prava da

sagledaju mogudnosti i potencijale opisanih dokumenata prilikom raspisivanjajavnih natjedaja

za organizacije civilnog dru5tva (u daljnjem tekstu: OCD) koji trebaju sadrZavati kriterije
vezane uz stvarne i utvrdene potrebe stanovni5tva pojedinog podneblja. Tako bi se izbjegle
situacije u kojima kriteriji natjedaja ne dopu5taju da OCD-ovi zadovoljavaju realne potrebe ved

da aktivnosti prilagoduju kreiranim natjedajima. Humanitarni interventni plan sadr1avasaZetke
projektnih ideja i prijedloga koje su OCD-i kao i neka tijela javne uprave, primjerice Grad

Petrinja, iskazali prema ustanovljenim potrebama na terenu, a Sto je stanovnicima najvaLnije.
Analize potreba su detaljne, jer na terenu joS uvijek neki ljudi nemaju pitku vodu, dime osnovne
ljudske potrebe jo5 nisu zadovoljene. Stoga je zamolila prisutne da opisanim dokumentima
pristupe studiozno i s ljudsko56u te unutar svojih tijela poduzmu sve da sadriaj publikacija
bude i primijenjen.

Gospoda Josipa Bliznac, Udruga IKS Petrinja, je istaknula da humanitarni odgovor jo5 traje i
trajat 6e do zavr5etka obnove. Napomenula je da i dalje velike kolidine hrane idu na teren radi
pomodi osobama u potrebama. Istaknula je problem bunara i nedostatka pitke vode te njihove
poku5aje iznalaLerya rjeSenja, ali njihovi kapaciteti nisu dostatni. Iako Udruga ISK Petrinja ne

rudirazvojnim projektima, trude se da humanitarnim projektima daju podetni impuls razvojnog
smjera. Koordinacija humanitaracaje primjer kako bi i dalje trebalo nastaviti djelovati i
suradivati i nakon ove krize, jer ve6 sutra nova V'rizna situacija moZe iskrsnuti. Koordinacija
humanitaraca ne moile opstati sama, trebajoj pomod drtavne institucije s bazom podataka svih
organizacija i njihovih kapaciteta i resursa. Procjena humanitarnih potreba je desto proces koji
se radi na medunarodnoj razini, Udruga IKS Petrinjaje poku5ala slijediti i primijeniti standarde
Ujedinjenih naroda. Obavljena su dva velika terenska istraZivanja, prvi u ljeto 2021., s ciljem
ispitivanja stanovnika kontejnerskih naselja i ranjivih skupina dru5tva u Sisadko-moslavadkoj

Zupaniji, druga procjenaje napravljena u ljeto 2022. godine. Nalazi druge procjene su prikazani
u dokumentu Procjena humanitarnih potreba Sisaiko-moslavaike Zupanije i predstavljaju
aiurirane podatke procjene stanja. Kljudno-strate5ki dokument je Humanitarno-interventni
plan koji nastoji dati odgovore i strategije prevladavanje kriznih situacija. Aneks navedenog

dokumenta su projektni prijedlozi, ne svi predloZeni ve6 prioritetni, stoga im je Lella da se

dokument razvija i nadopunjuje s novim prijedlozima i inicijativama. Napomenula je da

dokument sadrZi vrijedne procjene koje mogu posluZiti u kreiranju javnih politika i aktivnosti
za Sisadko-moslavadku Zupaniju, kao i da se stedeno znanje i iskustvo koristiti i u planiranju
prevencije i odgovorazanove l<rize, kako bi bili spremniji i kako bi i OCD-i postali regularni
dio sustava Civilne za5tite i kako bi zqedno bili spremni nabrze i udinkovite odgovore.
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Potpredsjednica Vlade RH i predsjednica Savjeta, gospoda Anja Simpraga zahvalila je

izlagadima uz napomenu da 6e do zavr5etka kolovoza, napodrudju Gline, Caritas u suradnji s

Hrvatskim vodama osposobiti pitku i dostupnu vodu za vi5e od 30 obitelji, ugradit 6e

vodospremnike, cisternama 6e se po potrebi dovoziti voda te ie se u tom smislu krenuti i dalje
kako bi se osigurala pitka voda svima kojimaje potrebna.

Istaknula je da sjednici prisustvuju i predstavnici Zaklade Solidarna i Srpskog narodnog vijeda

te ih je Potpredsjednica Vlade RH i predsjednica Savjeta zamolila da izvijeste o svojim

aktivnostima v ezano uz temu sj ednice.

Gospodin Ivan BlaLevic, Zaklada Solidarna, je izrazio zadovoljstvo Sto je tema Saniranje
posljedica razornih potresa koji su pogodili Republiku Hrvatsku u kontelcstu liudskih prava na

dnevnom redu Savjeta. Napomenuo je da ce do jeseni biti zavr5ene obiteljske kuie diju su

izgradnju i obnovu zapodeli financiranjem kroz Zakladu Solidarna te istaknuo da trenutno rade

urbanistidki projekt urbanog razvoja grada Petrinje s hrvatskim urbanistima i Svicarsko-
nizozemskim arhitektima pod pokroviteljstvom Europske banke za obnovu i razvoj. Njihov
zadatakunutar projektaje dati doprinos s iskazanim Zeljama i potrebama stanovnika i zajednice

o bududem izgledu njihovih naselja i njegovom daljnjem razvoju. Naglasio je da je te5ko
razmi5ljati o bududnosti Petrinje kada dio stanovnika jo5 nema ,,krov nad glavomoo, ali da se

ovakvim projektom gleda unaprijed, gdje ie se ufazamaraditi dalje nanalazimatog projekta.
Ujedno Zaklada Solidarna je izradilaistraZivanje u kojem je sudjelovao civilni, javni i privatni
sektor kako bi bilo razvidno koje su aktivnosti poduzete u razdoblju od 12 mjeseci neposredno
nakon potresa. Cilj istraZivanja je bio uvidjeti prednosti i nedostatke pojedinih sustava te ih
prevenirati za budule ?,rizne situacije radi izgradnje vlastite otpornosti. Zajednidki stav svih
dionika je bio nedostatak koordinacije, kao irazmjene podataka. Primjerice Zaklada Solidama
je u prvih 3 do 6 mjeseci nakon potresa pribavila 60 mobilnih jedinicazaprivremeno stambeno
zbrinjavanje stradalnika potresa, a neposredno pnje postavljanja mobilnih stambenih jedinica
trebalo je odluditi koj im obiteljima 6e se iste dodijeliti, a istovremeno im je nedostajao podatak

o tome kojim obiteljimaje osiguran privremeni smje5taj od drLave ili drugih donatora. Stoga
je preporuka uloZiti kroz javno-privatno partnerstvo sredstvazarazvoj sustava koordinacije i
upravljanja. Ujedno nalazi istraZivanj apokazali su prisutnost velikog interesa pruZanlapomodi
kako pojedinca volontera tako i organizacija u prvih 3 mjeseca nakon katastrofe, koji je bio i
dalje prisutan l<roz 6 mjeseci nakon potresa, a potom znatan pad interesa i mogudnosti, osim
onih kojima je to bilo u mandatu, kao i samih dlanova zajednice pogodene potresom. Stoga je
neophodno uloZiti puno vi5e u pripreme kako bi tih 6 do 12 mjeseci nakon katastrofe
udinkovitije iskoristili i djelovali te dobili i kvalitetniji ishod aktivnosti, nego Sto smo realno
napravili.

Gospoda Jelena Bori6, Srpsko narodno vijede (u daljnjem tekstu: SNV) je izjavila kako je
Pravni odjel SNV-a dao svoj a zapaZarla vezano uz postupak obnove sruSenih i o5te6enih
obiteljskih kuda temeljem rada detiri podrudna ureda koji pruZaju besplatnu pravnu pomo6

temeljem Zakona o besplatnoj pravnoj pomo6i u Glini, Petrinji, Hrvatskoj Kostajnici i Dvoru,
koji ima i uredovne dane u Vrginmostu. Navedenim uredima se obratilo oko 400 osobayezano
uz pomod za ostvarivanje prava na obnovu te je za njih poduzeto 650 pravnih radnji. Nalaz
Pravnog odjela SNV-aje izdvojio nekoliko zaprekau postupku obnove: dugotrajnost postupka,
jer do sada ve6i dio ljudi nije zaprimio ni rjesenja o ostvarivanju prava na obnovu, iako je
zakonodavni okvir unaprijeden, smatra da i dalje ima mjestaza pobolj5anja, netransparentnost
postupk4 jer podnositelji zahtleva nemaju pravodobne informacije o zahtlevu. Jedinu
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informaciju koju zaprimalu je da je zahtjev kompletiran i u obradi, a nemaju informaciju o

rokovima postupanja Sto dovodi do osjedaja napu5tenosti. Smatra da je potrebno vi5e

informacija, bar okvirnih, kroz postojeie planove obnove. Slijedeii prigovor su vezani uz

nekategoriziraneobjekte, jer zahtjevi se mogu podnositi do kraja godine, a prilikom podno5enja

zahtjeva potrebno je odraditi i kategorizaciju Stete na objektu na tro5ak dri,avnog budZeta, a ne

samih podnositelja. Nadalle zabiljeilene su primjedbe i na elaborate obnove, gdje su prigovori
desto Zivotno opravdani, aZalbe stoje, kako sami primje6uju sve dok ne odustanu od prigovora

ili zatraile drugi elaborat na njihov tro5ak. SNV je registrirani pruZatelj besplatne pravne

pomoii, stoga predlaZe da se razmotri prijedlog da OCD-ovi koji su pruZatelji primarne

besplatne pravne pomoii budu kontakt todka za brli i todniji nadin preno5enja informacija
gradanima kojima su ih kontaktirali s molbomzapravnu pomo6. Smatra dauval,avajudi za5titu

osobnih podataka, pruLatelji primarne besplatne pravne pomo6i imaju svojevrsnu punomoi
samim obra6anjem korisnika pa bi tako isti bili i kvalitetniji posrednici izmedu javno-pravnih

tijela i gradana. Ujedno je dodala da Socijalni odjel SNV-a provodi humanitarnu pomo6 na

Baniji i Kordunu te da voditeljica Odjela moile informrati o poduzetim aktivnostima na nekoj

narednoj sjednici Savjeta za ljudskaprava.

Pudka pravobraniteljica, gospoda Tena Simunovid Einwalter, je pohvalila pozitivne pomaka u
procesu obnove podrudja pogodenim potresima. ujedno je ukazala na dodatne izazove vezane

nz prevenciju budu6ih problema; kako l<roz kratkorodne situacije u vezi sa stambenim

zbrinjavanjem do onih dugorodnih kroz jadanje dru5tvenog odgovora na krizne situacije, a Sto

je i tema pro5logodi5njeg Izvje5taja o stanju ljudskih prava, zakoji se nada da ie uskoro biti
raspravljen u Hrvatskom saboru. Navedeno Izvjelle za 2022. godinu sadrLi 10 preporuka
vezanih uz sanaciju Steta uzrokovanih potresom, od kojih dio vei prihvaden, dok zaneke nema
povratnih informacija. Ured pudke pravobraniteljice smatra iznimno vaZnim nastaviti
suradivati s nadleZnim ministarstvom kao i Koordinacijom humanitaracaradi brojnih problema
koji jo5 uvijek postoje. U zadrya dva mjeseca nakon sastanaka s delnicima gradova Siska,

Petrinje i Gline kao i drugim dionicima, svi su istaknuli vidljivo poboljSanje pravnog okvira,
kao i uklanjanje zgrada sru5enih potresom te djelomidnu obnovu javnih i privatnih objekata.

Jasno je da su prioritet kontejnerska naselja i zbrinjavanje osoba koji su u njima privremeno

stambeno zbrinuti. Kroz razgovore sa stradalnicima potresa smje5tenima u kontejnerskim
naseljima doznali su da se dio njih osjeia napu5teno jer ih se rijetko obilazi, iako ima i oprednih
informacija. Isti su izrazili zabrinutost jer ne znqu kriterije zbrinjava, osobito oni koji nisu
vlasnici sru5enih ili o5teienih objekata. Pitanje koji ih brine je hode li se morati odredi svog

suvlasnidkog dijelarudi ostvarivanja prava na stambeno zbrinjavanje? Tu postoje specifidno
zahtjevne pravne situacije. Stogaje razvidnapotreba zabesplatnom pravnom pomo6i, dodatnoj

i pojadanoj zbog strukture stanovnika tog podrudja, ali i pitanje mentalnog zdravlja i pomo6i.
Upozorila je da se treba pripremiti na situaciju gdje odreden broj osoba ne6e htjeti napustiti
kolektivan smjestaj, jer takva iskustva Hrvatska ve6 ima kroz zatvaranje kolektivnih smje5taja

stradalnika rata. Dodatne usluge L<roz organiziranu prehranu, pranje ve5a, oslobodenost od
podmirivanja reZtlskih tro5kova i sl. daju znatnu kvalitetu samom smje5taju jer se radi o

osobama starije Zivotne dobi, samcima i drugim ranjivim skupinama. Stoga j e vaZno sagledati

i tu dimenziju. Nisu zanemarivi prigovori osoba koje su smje5tani u nekom svom privatnom

dogovoru te ovu situaciju prioritetnog zbrinj avanja stanara kolektivnog smje5taja osjedaju kao

nepravednu i nejednak tretman.
Istaknula je pitanje pitke vode kako za ljude, tako i stoku, a Sto je realna potreba, a nema

kontinuiranog humanitarnog odgovora, osobito Sto neke posljedice proizlaze izrazdoblje pnje
potresa. Kao dodatne nezanemarive probleme naglasila je prisutnost ekstremnog siromaStva
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sela glinskog podrudja i nepovezanost s javnom infrastrukturom. Stoga je istaknula program

,,Zaieli" koji je u takvim situacijam a iznimno valan.

Spomenula je i zaprimljene prigovore osoba koje iako su oslobodene plalanja reZijskih
tro5kova i dalje zaprimaju radune, osobito HEP-a te ih pla6aju zbog straha od ovrha i
nedovoljne informiranosti. Smatra da treba iznaci bolje rjeSenje i dati jasniju informiranost o

pravima. Nadalje je navela da Romi iz Capraikih Poljana pogodeni potresom su naveli da su

podnijeli zahtjeve za obnovu, a nemaju povratnu informaciju.

Naglasila je da ne treba zaboraviti grad Zagrebjer jo5 uvijek u hostelu Arena imamo 154

stradalnika potresa, te joS osam smje5tenih osoba, a slidan problem bi se mogao dogoditi kao

kod zbrinjavanja stanovnika kontejnerskih smjestaja. Informirala je prisutne o odrZanom
sastanku s predstavnicima Grada Zagreba, koji nema plan stambenog zbrinjavanja stradalnika
smjestenih u Areni, a sredstva Fonda solidarnosti su potroSena, stoga i ovu situacija treba
rje5avati prioritetno u suradnji s ministarstvima, Gradom Zagrebom i ravnateljicom doma.
Prema planovima hostel Arena bi se trebao prenamijeniti u drugadiji tip institucije.

Drlavni tajnik Domagoj Orli6 je dao odgovore i pojasnio da je do sada svakom stanovniku

kontejnerskih naselja ponuden jedan od modela stambenog zbrinjavanja. Problem su osobe

koje nemaju pravo na obnovu, a dio njih se vei iselio. Sisadko-moslavadka Zupantja je
provodila aktivnosti iz Fonda solidarnosti te je za 1600 ljudi organizirala dnevni obrok. Dok
traje obnova njihovih domova i za vrijeme smje5taja u privremenim stambenih objektima, nitko

se nede trebati odricati vlasni5tva, ali je naveo da postoji moguinost zamjene vlasni5tva
sru5enog objekta za otkupljene nekretnine putem APN-a u odgovaraju6oj povrSini. Naglasio je
da iznos od 1300€ po kvadratu se moZe ostvariti kao novdana pomo(zasamoobnovu ili kupnju
druge obiteljske ku6e po vlastitom izboru. Ljudi smje5teni u privatnom smje5taju po vlastitom
izboru diji su domovi preliminarno dobili crvene naljepnice imaju pravo na najamninu.
Nadalje, kao vid pomoii stradalnicima potresa, u prosinu 2022. i travnju 2023. godine, Vlada
RH je osigurala i novdanu pomo6 krozjednokratne isplate za korisnike mobilnih stambenih
jedinica, njih 9000, u iznosu od 2.000 do 10.000 kn, zavisno od broja dlanova doma6instva.

Naglasio je da novina u postupku samoobnove je i to da je za svakog korisnika koji 6e na sebe

preuzeti konstrukcijsku obnovu obiteljskog objekta, predvideno i pravo na jednokratnu

naknadu u iznosu od 2.600 €, akadaje u pitanju i uklanjanje objekta i gradnje zamjenske kuie
3.330 €.

Yezano uz netransparentnost postupka obrade zahtjeva napomenuo je da podrudni centri
zaduZeni za zahtjeye za obnovu su sada nakon novog ustroja i novog zakonodavnog okvira,
spremni odgovoriti na sve upite gradana. Vezano uz dugotrajnost postupka, pojasnio je da od

trenutka izrade strudnog nalaza postupak se ubrzavakroz izdavanje rje5enja te izvedbu radove

uklanjanj aiizgradnje zamjenskih kuda. Grad Zagrebjo5 nije zapodeo s izgradnjom zamjenskih
obiteljskih kuia, dok za podrudje euderja je bilo raspasanih 5 javnih ponuda gdje ili nisu
zaprimljene ponude ili su iznosi ponuda znatno prekoradili planirana sredstva drZavnog
proraduna i procjene vrijednosti nabave. Stoga nije bilo moguinosti prihvatiti ponude koje
viSestruko prema5uju vrijednost nabave. Odekuje su da ie se dio gradevinske operative preliti
s podrudja petrinjskog potresa na podrudje zagrebadkog potresa. Elaborate rade ovlaSteni

inZenjeri s minimalno 5 godina iskustva te njima treba prepustiti i prigovore, ali ponavlja da

postoji mogudnost refundacije sredstava kada osobe same narude elaborate. Postoji i strudno
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tijelo kojemu se moZe obratiti za procjene i razlike u elaboratima. Prema iskustvu s terena

smatra da manji broj prigovora na procjene o5teienja ostaje neprihvaden. Brzi pregledi objekta

kojima je obuhva6eno preko 5000 objekata su pro5li, a po prigovorima i pozivima prioritetno
se rje5avaju prigovori osoba smje5tenih u kontejnerskim naseljima iranjive skupine. Sada su

kao prioritet ukljudene i osobe koje su izabrale model samoobnove.

Potpredsjednica Vlade RH i predsjednica Savjeta je zahvalila na izloLenim odgovorima.

Gospodin Ivan BlaLevicje zamolio drZavnog tajnika podatak o broju zahtjeva koji dekaju na

procesuiranje, broj odobrenih zahtjeva za model samoobnove, kao i APN-ovih ku6a u kojima
su smje5teni korisnici, broj izvoda(,a za izgradnju montaLnih drZavnih kuda, informac,j, o
stanju obnove Osnovne Skole u Petrinji iukupan iznos iz Fonda solidarnosti te brojzgrada.

DrLavni tajnik Domagoj Orli6 je pojasnio daje bilo zaprimljeno preko 31 000 zahtjeva od kojih
su neki duplicirani, preko 2700 nalaza je izradeno po ovla5tenom inZenjeru, po modelu
samoobnove, od 23.02.2023. stupanja na snagu novog Zakona o obnovi, je zaprimljeno preko

500 zahtjeva. Za utro5ena financijska sredstva, odgovorio je da je do sada ispla6eno 70,6
milijuna eura; za samoobnovu 3300 obiteljskih kuia izgrada, od dega 38,5 milijunaeuraza
konstrukcijsku obnovu 223 obiteljske kuie i zgrade,30,5 milijuna eura za nekonstrukcijsku
obnovu za 3072 obiteljske ku6e i zgrade,678000 eura za izgradnju 5 zamjenskih obiteljskih
kuia i to po ve6 spomenutom kriteriju od 1300€ po kvadratu, zavisno od broja dlanova

doma6instva, 768 492,51 eura za tro5ak koordinacije samoobnove, Sto je omogu6eno novim
programom mjera, 217 978 eura je utro5eno za tro5ak opremanja obiteljskih zamjenskih kuia.
Drvene montaZne kude za privremeno stambeno zbrinjavanje; 74 planiranih u Glini, 57 u
Petrinji, 35 u Sisku, diju izgradnju provodi Sisadko-moslavadkaLupanija, koje ie po prestanku

potrebe u6i u kapacitete Domova za starije osobe. Provedena je nabava za 500 drvenih kuia
povrSine 25-35 m' i nije joS nitko od izvodada ugovoren jer su tek pregledane ponude. Smatra

dace se uklopitiiizgradnja kuia tj. njihovo postavljanje, rokovima predvidenihzazatvaranje
kontej nerskih naselj a.

Kroz Fond solidarnosti ugovoreno je izvodenje 1330 projekata u vrijednosti od 3.3 milijardere
od koj ih 1 .3 milijarde financirano iz Fonda solidarnosti - 3 19 milijuna alocirano za petrinjski
potres, 683 milijuna za zagreba(ki, 1,18 milijardi je predvideno za nastavak financiranja tih
projekata, iz NPO i otprilike milijarda iz drZavnog proraduna. Podaci o korisnicima i

apsorbiranim sredstvima te programima za realizaciju joS uvijek nisu dostupni javno, ali u
postupku je izrada zavr5nog izvjelca prema Europskoj komisiji te ie isti biti i objavljen.

Pojasnio je da ako se gleda po pojedinim alokacijamq zazagrebadki potres najviSe je utro5eno
na kulturnu ba5tinu, promet i obrazovanje, a za petrinjski, 25% ukupnih sredstava utro5eno je
na kulturnu ba5tinu, a20oh na promet. Naveo je kako je obnovljeno 156 vrti6a i Skola,26
fakulteta, 18 bolnica i 56 drugih zdravstvenih ustanova, viSe od 600 kilometara prometnica, TT

mostova, 100 kilometaramreLejavne vodoopskrbe i odvodnje, sanirano vi5e od 28 kilometara
nasipa i obalnih utvrda te 127 klizi5ta.
Yezano uz Osnovnu Skolu u Petrinji, donator madarska vlada je iskoristila sva sredstava te se

traZi model osiguravanja dodatnih sredstva kako bi se radovi nastavili bez obustavljanja. Tvrtka
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izMadarske kao izvodad radova je zalraLila produljenje rokova izvedbe, ali se nada da 6e biti

zavrseni do kraja ove godine. Obnova APN-ovih kuia obuhvatit ie 509 obiteljskih kuia
nekonstrukcijskom obnovom, u njima i dalje Zive stanari, a obnovit 6e se kroz Operativni

program. Program drLava donatora ukljuduje obavezu da RH uklanja sru5eni objekt i priprema

teren zaizgradnju i temelje za postavljanje zamjenske kuie. Naglasio je da je neosporno je da

su podrudja Sisadko-moslavadke Zupanije sada veliko gradiliSte te da 6e se sa sada5njim

tempom vidjeti i skori rezultati. Ujedno je pozvao predstavnike OCD-a da ga slobodno

kontaktiraju s upitima te podijelio svoj broj mobitela i e-mail adresu kao i spremnost na sve

vidove suradnje. Istaknuo je da je u suradnji s Hrvatskom obrtnidkom komorom izrad,en popis

gradevinskih firmi koje su iskazale Zelju za sudjelovanjem u obnovi potresom pogodenih

potresom.

Potpredsjednica Vlade i predsjednica Savjetaje zahvalila svima na sudjelovanju u ovoj raspravi

za koju vjeruje da je bila konstruktivna i korisna. Smatra da su svi svjesniizazova koji su pred

nama u saniranju posljedica potresa i da su nadleZna tijela mogla duti konstruktivne i korisne
prijedloge za joS bolji i kvalitetniji rad na potresom pogodenim podrudjima na korist na5ih

sugradana i njihovih temeljnih prava. Vjeruje da ie i iskustva iz ove krize koja nas je zadesila

biti iskori5tena za unaprjedenje sustava odgovora na krizne situacije jer pitanje nije da li 6e

nam se dogoditi nova kriza, ve6 kada 6e se dogoditi, i vrijedne lekcije iz rada na potresom

pogodenim podrudjima trebaju se implementirati u sustav odgovora na krizne situacije.

Umjesto zakljudka pozyala je sva nadleLna tijela da pri provedbi mjera i aktivnosti
vezanih uz saniranje posljedica potresa vode raiuna o aspektu ljudskih prava i o utjecaju
mjera i aktivnosti na ranjive skupine gratlana.

5. Razno

Potpredsjednica Vlade i predsjednica Savj etapozvalaje prisutne da se jave s temama pod ovom
todkom dnevnog reda.

Gospodin Alen Tahiri, ravnatelj ULJPPNM izvijestio je dlanove Savjeta da je 9-10. kolovoza
zakazanaobrana Izvije5ia Republike Hrvatske o primjeni Medunarodne konvencije o ukidanju
svih oblika rasne diskriminacije pred Odborom Ujedinjenih naroda za ukidanje rasne

diskriminacije (CERD) uZ.enevr. Napomenuo je da se Periodidna izvje56a Republike Hrvatske
o primjeni Medunarodne konvencije o ukidanju svih oblika rasne diskriminacije odnose se na

razdoblje od200T.do20lS.,aistojepredanousijednju2020.godinetedaizaslanicizaobranu
Objedinjenog izvjeSia trebaju biti spremni dati dopune samog izvjeStaja po temama, kao i

nadopune aktivnosti do obrane navedenog Izvije56a.

Gospoda Vesna Vukovii, Ministarstvo vanjskih i europskih poslova je izvijestila da je pro5li

dedan u posjeti Republici Hrvatskoj bio IJN-ov Odbor za sprjedavanje mudenja te je zahvalila
na doprinosu ukljudenih resornih ministarstava. U sklopu posjeta dlanovi odbora su obi5li
mjesta gdje su smje5tene osobe liSene slobode te su iskazali zadovoljstvo primitkom u
navedene institucije kao i posve6enosti djelatnika tih ustanova. U roku od 6 mjeseci Republika
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Hrvatska cezaprimiti njihovo izvjeS6e te u narednih 6 mjeseci trebamo odgovoritinazapaLanja
i upite izvjesia. Dodala je da je ovo bio njihov prvi posjet Republici Hrvatskoj.

Potpredsjednica Vlade i predsjednica Savjeta je zahvalila svima i zatvorila sjednicu Savjeta za

ljudska prava.

Sjednica je zavrSila u 12:16 sati.

KLASA: 004-01123-05101
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